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Abstract (en)
In order to disintegrate agglomerated solid particles in suspension in a liquid, for example fines obtained during the reprocessing of nuclear fuels,
this liquid is circulated under pressure in a venturi tube (44). The radial gradient of the velocities inside the latter induces shearing forces which
break up the aggregates. The effect is increased by recirculating a proportion of the liquid into the venturi tube, which then functions as an ejector.
The venturi tube is preferably positioned vertically, with the liquid circulating in the downward direction. A system with baffles can be placed at the
exit of the venturi tube. <IMAGE>

Abstract (fr)
Pour désagréger des particules solides agglomérées, en suspension dans un liquide, par exemple des fines obtenues lors du retraitement des
combustibles nucléaires, on fait circuler ce liquide sous pression dans un tube de venturi (44). Le gradient radial des vitesses à l'intérieur de ce
dernier induit des forces de cisaillement qui fractionnent les aggrégats. L'effet est accru en faisant recirculer une partie du liquide dans le tube
de venturi, qui fonctionne alors comme un éjecteur. Le tube de venturi est, de préférence, orienté verticalement, le liquide circulant dans le sens
descendant. Un système à chicanes peut être placé à la sortie du tube de venturi. <IMAGE>
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